
AKADEMICKÝ SENÁT 

UNIVERZITY TOMÁŠE BATI VE ZLÍNĚ 

 Z Á P I S č. 4/2017 (205)  
z řádného zasedání Akademického senátu UTB konaného 21. února 2017 

v zasedací místnosti č. 514 budovy U13 UTB, nám. TGM 5555, Zlín  

Přítomni: Beníček Lubomír, Ing. Ph.D.; Gál Robert, Ing. Ph.D.; Horáková Monika, Ing. Ph.D.;  

Chromčák David; Illík Rostislav, dr ak. soch.; Janáčková Adéla; Jílková Petra, Bc. DiS;  

Kalenda Jan, Mgr. Ph.D.;  Košťál Jindřich, Bc.; Kozák Vratislav, doc. Ing. Ph.D.;  

Kozáková Věra, Mgr. Ph.D.; Křemen Filip, Ing.; Lapková Dora, Ing.; Macháčková Alena, Ing. CSc.; 

Matýsek Miroslav, Ing. Ph.D.; Mauer Pavel, JUDr.; Müllerová Hana; Musil Miroslav, Ing. Ph.D.; 

Nikischerová Denisa; Pekař Libor, Ing. Ph.D.; Podzimek Ondřej, ak. soch; Skarupská Helena, PhDr. Ph.D.;  

Sysel Martin, doc. Ing. Ph.D.; Ševčík Jakub, Ing.; Šilhánová Renata, Mgr. Ph.D.; Šnédar Libor, JUDr. 

Ph.D.; Trojan Jakub, RNDr. MSc MBA Ph.D.; Valášková Eliška; Velešíková Denisa, Bc. 

Celkem přítomno: 29 členů AS UTB (z 36) 

Omluveni: Dosoudilová Jana, MgA.; Chovancová Miloslava, doc. Ing. CSc.; Kocourek Josef, Mgr. Ph.D.; 

Liznová Adéla, DiS.; Pavelka Tomáš, Bc.; Rak Jakub, Ing.; Sedlačík Michal, doc. Ing. Ph.D.;  

Stálí účastníci zasedání: prof. Ing. Petr Sáha, CSc.; prof. Ing. Roman Prokop, CSc.;  

prof. Dr. Ing. Drahomíra Pavelková; doc. Ing. Adriana Knápková, Ph.D.;  

Mgr. Pavel Krutil; doc. Ing. David Tuček, Ph.D.; RNDr. Alexander Černý 

 

Program: 

1. Kontrola zápisu ze zasedání AS UTB č. 204. 

2. Stav plnění usnesení AS UTB. 

3. Projednání programu zasedání. 

4. Informace rektora, prorektorů a kvestora. 

5. Projednání návrhu „Rozpočet UTB pro rok 2017“. 

6. Projednání návrhu vnitřního předpisu „Studijní a zkušební řád UTB“. 

7. Projednání návrhu vnitřního předpisu „Stipendijní řád UTB“. 

8. Projednání návrhu vnitřního předpisu „Řád hospodaření a účtování UTB“. 

9. Projednání návrhu vnitřního předpisu „Pravidla pro zakládání právnických osob a pro peněžité  

a nepeněžité vklady do těchto a jiných právnických osob UTB“. 

10. Různé. 

 

 

Zasedání zahájila a řídila Ing. Macháčková.  

Ad 1) Kontrola zápisu ze zasedání AS UTB č. 204 

Žádné připomínky k zápisu AS UTB č. 204 ve znění zveřejněném v informačním systému UTB nebyly 

vzneseny. 

K hlasování přítomno 26 členů AS UTB. 

Návrh usnesení AS UTB č. 205/1: 

AS UTB schválil zápis AS UTB č. 204 ve znění zveřejněném v informačním systému UTB. 

Hlasování: 

Pro:       26 

Proti:       0 

Zdržel se:    0 
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Usnesení AS UTB č. 205/1: 

AS UTB schválil zápis AS UTB č. 204 ve znění zveřejněném v informačním systému UTB. 

Ad 2) Stav plnění usnesení AS UTB 

Usnesení AS UTB č. 204/3 – vnitřní předpis Disciplinární řád pro studenty UTB, schválený 7. 2. 2017, 

byl dne 9. 2. 2017 registrován MŠMT.  

Ad 3) Projednání programu zasedání  

Nebyly předloženy žádné návrhy na úpravu předběžného programu zasedání, schváleného usnesením  

č. 204/6.  

K hlasování přítomno 26 členů AS UTB. 

Návrh usnesení AS UTB č. 205/2: 

AS UTB schválil program zasedání č. 205 ve znění usnesení č. 204/6. 

Hlasování: 
Pro:       26 

Proti:       0 

Zdržel se:    0 

Usnesení AS UTB č. 205/2: 

AS UTB schválil program zasedání č. 205 ve znění usnesení č. 204/6. 

 Ad 4) Informace rektora, prorektorů a kvestora 

Rektor prof. Sáha 

- Na MŠMT odeslán k registraci vnitřní předpis UTB Disciplinární řád pro studenty UTB. 

- MŠMT rozhodlo o poskytnutí podpory na specifický vysokoškolský výzkum pro rok 2017  

ve výši 24 189 259 Kč. 

- Náměstek ministryně školství Mgr. Plaga zaslal rektorům vysokých škol informaci o zveřejnění 

rozpočtu na rok 2017. 

- Jednání Správní rady Nadace Tomáše Bati 9. 2. 2017. 

- Zájem o zakládání soukromých základních škol ve spolupráci s UTB - 3 nabídky, pouze jedna 

disponuje dostatečným kapitálem (pro realizaci a certifikaci). 

- Jednání s technickým ředitelem ZPS Ing. Novosadem. 

- Jednání s ředitelem krajské pobočky CzechInvestu Ing. Trčkou. 

- Statutární město Zlín zamítlo žádost UTB o dotaci na projekt Percipio ve výši 60 000 Kč. 

- Státní fond kinematografie zamítl žádost UTB o poskytnutí podpory na projekt RECFEST 

(FMK). 

- Reprezentační ples UTB hodnocen jako jeden z nejlepších, které UTB kdy organizovala.  

Poděkování studentům ze Studentské unie UTB a pracovníkům menzy UTB. 

- Jednání Vědecké rady UTB proběhlo 21. 2. 2017 - schválení 4 kandidátů na členy Rady pro 

vnitřní hodnocení UTB (dále RVH) - prof. Brožek, prof. Farana, prof. Mareš, Ing. Vančura.  

Ing. Macháčková oznámila, že pro jmenování členů RVH rektorem je podle novely zákona  

o vysokých školách nutný předchozí souhlas AS UTB a připomněla čtrnáctidenní předkládací 

lhůtu u tohoto návrhu. 
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Prorektorka prof. Pavelková 

- Práce s legislativní komisí AS UTB (dále LK) na úpravách návrhů vnitřních předpisů Studijní  

a zkušební řád UTB a Stipendijní řád UTB.  

- Na jednotlivých fakultách probíhají práce na hodnocení studijní neúspěšnosti.  

- Dr. Pekař se dotázal na problematiku povinně volitelných předmětů v rámci mezifakultní 

výuky. 

- Prof. Pavelková sdělila, že se jedná o modulární výuku a je nachystáno 18 předmětů, z nichž 

bude doporučeno vybrat si dva předměty. Fakulta určí, zda předměty budou povinně volitelné 

nebo volitelné. Kredity za tyto předměty by se započítávaly do celkového počtu kreditů. 

- Dr. Matýsek uvedl, že na FAI se dostala informace o povinné volitelnosti předmětů.  

- Doc. Sysel vyslovil obavu, že v případě započítávání kreditů za uvedené předměty do celkového 

počtu kreditů by studenti volili nejlehčí předměty z nabídky a vyhnuli se tak předmětům ze své 

specializace. 

- Rektor prof. Sáha uvedl, že podstatou modulární výuky je využití předmětů napříč UTB.  

Je třeba vygenerovat volný systém, aby si studenti mohli zapisovat předměty i mimo svůj 

studijní obor a získali možnost širšího uplatnění. 

Prorektorka doc. Knápková  

- Představení letáku JOB Centra s nabídkou letních aktivit. 

Prorektor prof. Prokop 

- U3V funguje bez závad. 

- Celoživotní vzdělávání (dále CŽV) - bude zasedat Rada CŽV, je připravena zpráva o minulém 

období a strategický záměr CŽV - úprava a sjednocení pravidel jednotlivých kurzů. 

Ad 5) Projednání návrhu „Rozpočet UTB pro rok 2017“ 

Návrh předložen 7. 2. 2017. Kvestor RNDr. Černý obsáhle komentoval prezentaci návrhu.  

Dr. Matýsek vystoupil s návrhem, aby se nejprve z celého objemu prostředků vyčlenila částka  

na valorizaci mezd v letošním roce. Součásti by tyto prostředky dostaly přidělené na valorizaci mezd  

a teprve potom by se provedlo ostatní rozdělování. 

Kvestor RNDr. Černý s tímto návrhem nesouhlasil, není potřeba radit děkanům, jak naložit 

s prostředky fakulty. 

Dr. Horáková a doc. Knápková poukázaly na to, že k největšímu poklesu prostředků proti roku 2016 

dochází u fakult s nejlepšími výkonovými ukazateli, nehodnotí se kvalita. Je tedy otázka, zda budeme 

snižovat váhu výkonových parametrů stejně jako MŠMT, nebo podpoříme ty, kteří dávají důraz na 

kvalitu.   

Děkan FaME doc. Tuček potvrdil, že FaME a FMK, které se striktně držely strategického 

(dlouhodobého) plánu UTB o zvýšení podílu ukazatele kvality, dosáhly jeho podílu 20 % resp. 23 %  

ve svých rozpočtech v roce 2016. Byly to nejvyšší podíly, při srovnání rozpočtů ostatních fakult. V roce 

2017 jim však právě proto hrozí největší meziroční  pokles rozpočtu fakulty. 

Rektor prof. Sáha poukázal na to, že čím je nižší rozpočet, tím vyšší fond provozních prostředků mají 

fakulty. S těmito prostředky se dá pracovat, mohou se využívat na vyrovnání drobných skokových 

změn, i když tento fond má primárně sloužit k rozvoji. Dále uvedl, že je potřeba se dívat už na roky 

2020, 2022, kdy skončí evropské dotace a dojde ke skokové změně, na kterou musíme být připraveni. 

Z tohoto pohledu je dobře mít prostředky ve fondech. Zdůraznil také, že rozpočet nepostihuje všechny 

finanční toky, jsou možnosti, jak ho vylepšit.  
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Dr Illík připomněl, jak byla FMK vyzývána k finanční účasti v Centru kreativních průmyslů, a pan 

rektor sliboval nadstandardní finanční pomoc v případě potřeby. Motivace pro zvýšení výkonových 

parametrů v RUV byla obtížná, ale časem se podařila a přinášela významný finanční profit. Po letošním 

dramatickém snížení hodnoty RUV ze strany ministerstva ale nyní může dojít ke ztrátě motivace kolegů 

na FMK se angažovat. 

Rektor prof. Sáha dal podle svého vyjádření jediný slib, a to 200 000 Kč pro FLKŘ na rozvoj 

výzkumu.  

Prof. Pavelková sdělila, že pro roky 2018 - 2020 se chystá nový model financování s vyšším důrazem 

na kvalitu. 

Dr. Kalenda uvedl, že nyní rozhodl ve financování z MŠMT objemový ukazatel a je otázka, jaký bude 

návrh kvalitativních parametrů v novém modelu financování. 

Rektor prof. Sáha zdůraznil, že můžeme ovlivnit jeden kvalitativní parametr, a to kvalifikační 

strukturu akademických pracovníků. Máme dost akademických pracovníků, kteří mohou podat 

přihlášku na habilitační řízení, je potřeba je pobídnout. 

Ing. Macháčková požádala předsedu ekonomické komise (dále EK) o svolání zasedání a projednání 

návrhu. 

Kvestor RNDr. Černý vyzval členy AS UTB k zasílání připomínek a návrhů emailem. 

Návrh zůstává v projednávání. 

Následovala přestávka. 

Ad 6) Projednání návrhu vnitřního předpisu „Studijní a zkušební řád UTB“ 

Návrh byl předložen 22. 12. 2016. Po projednání LK na zasedáních 24. 1. 2017  

a 31. 1. 2017 a po úpravě formy doplnění SZŘ, týkající se konkrétního průběhu studia na fakultě  

na vnitřní předpis fakulty (viz diskuse na zasedání AS UTB č. 204), byl návrh odeslán ke kontrole 

právnímu oddělení MŠMT. Návrh se zapracovanými formálními připomínkami MŠMT byl projednán 

na zasedání LK 14. 2. 2017 (s doporučením ke schválení) a členům AS UTB rozeslán  

20. 2. 2017 s označením v zápatí „Verze pro hlasování AS UTB 21. 2. 2017“.  

K hlasování přítomno 25 členů AS UTB. 

Návrh usnesení AS UTB č. 205/3: 

AS UTB schválil Studijní a zkušební řád UTB ve verzi pro hlasování AS UTB 21. 2. 2017. 

Hlasování: 
Pro:       25 

Proti:       0 

Zdržel se:    0 

Usnesení AS UTB č. 205/3: 

AS UTB schválil Studijní a zkušební řád UTB ve verzi pro hlasování AS UTB 21. 2. 2017. 

Upozornění pro fakulty – nový vnitřní předpis „Pravidla průběhu studia ve studijních programech 

uskutečňovaných na fakultě“ bude potřeba uvést ve statutu fakulty, to znamená přepracovat čl. 5 Vnitřní 

předpisy. Návrh úpravy bude projednán na zasedání LK a fakultám doporučen. 

Schválený předpis bude odeslán k registraci MŠMT. 

Ad 7) Projednání návrhu vnitřního předpisu „Stipendijní řád UTB“ 

Návrh byl předložen 22. 12. 2016, verze návrhu s označením „Verze pro zasedání AS UTB 21. 2. 2017“ 

byla LK projednána 14. 2. 2017 s doporučením ke schválení. Pro odstranění případných chyb ještě před 

hlasováním byl návrh odeslán ke kontrole právnímu oddělení MŠMT, podle výsledku kontroly buď 
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znovu projde jednáním LK, nebo o něm bude možno hlasovat na příštím zasedání AS UTB.  

Ing. Macháčková seznámila s tím, že v návrhu je zapracována možnost přiznání mimořádného 

stipendia za pedagogické působení. Vyslovila obavu, zda tato možnost bude využívána, protože podle 

vyjádření rektora prof. Sáhy na zasedání AS UTB č. 202 by studenti měli být placeni dohodou a nikoliv 

stipendiem za činnosti, za které se normálně platí. Připomněla také obavy kvestora RNDr. Černého 

z možných sankcí finančního úřadu při úhradě výuky formou mimořádného stipendia. 

Rektor prof. Sáha uvedl, že hranice mezi závislou a nezávislou činností je daná postavením studenta. 

Pokud student danou činnost vykonává, protože potřebuje praxi, aby se to naučil, pak má pedagogické 

působení jako součást vzdělávacího procesu a má nadstandardní výstupy, které lze ocenit stipendiem. 

Dále uvedl, že v případě většího počtu hodin výuky bude problematika řešena na základě dohod  

o pracovní činnosti. 

Kvestor RNDr. Černý vyslovil návrh na zakomponování výuky do studijního plánu (procvičování 

pedagogické činnosti apod.). 

Prorektorka prof. Pavelková vyjádřila souhlas s rektorem i kvestorem. Uvedla stávající praxi fakult  

a poukázala na to, že fakulty budou mít možnost problematiku upravit ve svých vnitřních normách.   

Návrh zůstává v projednávání. 

Ad 8) Projednání návrhu vnitřního předpisu „Řád hospodaření a účtování UTB“ 

Návrh předložený 10. 1. 2017 byl projednán EK 31. 1. 2017. Verze se zapracovanými připomínkami 

s označením „Verze pro zasedání AS UTB 7. 2. 2017“ byla projednána LK 14. 2. 2017.  

Verze se zapracovanými připomínkami LK bude odeslána na MŠMT ke kontrole.  

Návrh zůstává v projednávání. 

Ad 9) Projednání návrhu vnitřního předpisu „Pravidla pro zakládání právnických osob a pro 

peněžité a nepeněžité vklady do těchto a jiných právnických osob UTB“   

Návrh byl předložen 10. 1. 2017. Verze s označením „Verze pro zasedání AS UTB 7. 2. 2017“ byla 

podrobně připomínkována na zasedání LK 14. 2. 2017. 

Kvestor RNDr. Černý uvedl, že je připravena verze pro kontrolu na MŠMT – zapracovány připomínky 

LK. 

Ing. Macháčková se dotázala, zda jsou zapracovány i výše částek peněžitých vkladů. Doporučila znovu 

projít zápis LK, upravený návrh znovu projednat LK a pak poslat ke kontrole MŠMT. 

Materiál zůstává v projednávání. 

Ad 10) Různé 

 Návrhy předložených vnitřních předpisů UTB „Řád habilitačního řízení a řízení ke jmenování 

profesorem UTB“ a „Řád pro řízení o vyslovení neplatnosti vykonání státní zkoušky nebo její 

součásti nebo obhajoby disertační práce a pro řízení o vyslovení neplatnosti jmenování 

docentem na UTB“ a vnitřních předpisů FT „Volební řád AS FT“ a „Jednací řád AS FT“, jejichž 

projednávání není na programu tohoto zasedání AS UTB, budou projednány LK a zařazeny  

na program zasedání AS UTB č. 206. Předseda LK požádán o svolání zasedání LK  

na 28. 2. 2017. 

 Ing. Macháčková informovala o konání sněmu RVŠ 23. 2. 2017. 

 Ing. Macháčková vypracuje podle čl. 18 odst. 4 Jednacího řádu AS UTB návrh Zprávy 

o činnosti AS UTB za období od 8. 3. 2016 do 14. 3. 2017 (za první rok funkčního období  

AS UTB 2016 - 2019).  
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 Informace zástupce UTB v SK RVŠ Ing. Papeže o zasedání SK RVŠ, kterého se zúčastnil spolu 

s Ing. Hnátkovou: 

- Schůze se zástupci ČAD (Česká asociace doktorandek a doktorandů), plán zaslat společně 

návrhy pro NAÚ, zejména se jedná o standardizaci podmínek doktorského studia (výuka/ 

publikační činnost /atd.). 

- Volby funkcionářů komory (místopředseda pro organizaci/předseda Komise pro vysokoškolskou 

samosprávu).  

- Projednáván a připomínkován rozpočet SK RVŠ - opět v plánu 2 výjezdní zasedání, konference 

akademických senátorů, 17. listopad + Doktorandi. 

- Plánované 2 zahraniční cesty s účastí zástupců UTB – International Eurodoc Workshop, 

Debrecen, Maďarsko 29. - 31. 3. 2017 (Hnátková/ Papež) + Eurodoc Conference & AGM 2017 

26. - 29. 4. 2017, Oslo, Norsko (Hnátková). 

 

 Rektor prof. Sáha informoval: 

- 28. 2. 2017 beseda s předsedou Akademie věd České republiky (dále AV)  

prof. Drahošem, který bude prezentovat úspěchy AV ve prospěch společnosti (populární 

věda). 

- 9. 3. 2017 přednáška vicepremiéra Babiše na téma rozpočtů vysokých škol pro další 

období. 

- 21. 3. 2017 návštěva prof. Labíka, předsedy Národního akreditačního úřadu (dále NAÚ),  

a dalších členů NAÚ (otázky týkající se akreditací). 

 JUDr. Mauer poukázal na údajně vládou schválené navýšení stipendií doktorandů – je to již 

realizováno? 

- Kvestor RNDr. Černý uvedl, že jde zatím o návrh paní ministryně na rok 2018. 

 Termín příštího zasedání AS UTB dne 14. března 2017 od 13 hodin a usnesení o předběžném 

programu: 

K hlasování přítomno 25 členů AS UTB. 

Návrh usnesení AS UTB č. 205/4: 

AS UTB schválil termín příštího řádného zasedání AS UTB na 14. března 2017 od 13 hodin 

a předběžný program tohoto zasedání: 

 

1. Kontrola zápisu ze zasedání AS UTB č. 205. 

2. Stav plnění usnesení AS UTB. 

3. Projednání programu zasedání. 

4. Informace rektora, prorektorů a kvestora. 

5. Projednání návrhu „Rozpočet UTB pro rok 2017“. 

6. Projednání návrhu rektora na jmenování členů Rady pro vnitřní hodnocení UTB. 

7. Projednání návrhu vnitřního předpisu „Stipendijní řád UTB“. 

8. Projednání návrhu vnitřního předpisu „Řád hospodaření a účtování UTB“. 

9. Projednání návrhu vnitřního předpisu „Pravidla pro zakládání právnických osob a pro 

peněžité a nepeněžité vklady do těchto a jiných právnických osob UTB“. 

10. Projednání návrhu „Řád habilitačního řízení a řízení ke jmenování profesorem UTB“. 

11. Projednání návrhu „Řád pro řízení o vyslovení neplatnosti vykonání státní zkoušky nebo její 

součásti nebo obhajoby disertační práce a pro řízení o vyslovení neplatnosti jmenování 

docentem UTB“. 

12. Projednání návrhu „Volební řád AS FT“. 

13. Projednání návrhu „Jednací řád AS FT“. 

14. Projednání Zprávy o činnosti AS UTB za období od 8. 3. 2016 do 14. 3. 2017.  

15. Různé. 
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Hlasování: 

Pro:       25 

Proti:       0 

Zdržel se:    0 

 

Usnesení AS UTB č. 205/4: 

AS UTB schválil termín příštího řádného zasedání AS UTB na 14. března 2017 od 13 hodin  

a předběžný program tohoto zasedání: 

1. Kontrola zápisu ze zasedání AS UTB č. 205. 

2. Stav plnění usnesení AS UTB. 

3. Projednání programu zasedání. 

4. Informace rektora, prorektorů a kvestora. 

5. Projednání návrhu „Rozpočet UTB pro rok 2017“. 

6. Projednání návrhu rektora na jmenování členů Rady pro vnitřní hodnocení UTB. 

7. Projednání návrhu vnitřního předpisu „Stipendijní řád UTB“. 

8. Projednání návrhu vnitřního předpisu „Řád hospodaření a účtování UTB“. 

9. Projednání návrhu vnitřního předpisu „Pravidla pro zakládání právnických osob a pro 

peněžité a nepeněžité vklady do těchto a jiných právnických osob UTB“. 

10. Projednání návrhu „Řád habilitačního řízení a řízení ke jmenování profesorem UTB“. 

11. Projednání návrhu „Řád pro řízení o vyslovení neplatnosti vykonání státní zkoušky nebo 

její součásti nebo obhajoby disertační práce a pro řízení o vyslovení neplatnosti jmenování 

docentem UTB“. 

12. Projednání návrhu „Volební řád AS FT“. 

13. Projednání návrhu „Jednací řád AS FT“. 

14. Projednání Zprávy o činnosti AS UTB za období od 8. 3. 2016 do 14. 3. 2017.  

15. Různé. 

 

 

Příští řádné zasedání AS UTB  proběhne v úterý 14. března 2017 od 13,00 h  v  zasedací místnosti   

č. 514 v budově U13 UTB, nám. TGM 5555, Zlín 

 

Konec zasedání v 17,25 h 

Ve Zlíně dne 24. 2. 2017 

Z audio záznamu zapsala: T. Kosinová 

 

 

 

 

 

 

 

 

             Bc. Petra Jílková, DiS. Ing. Alena Macháčková, CSc. 

předsedkyně studentské komory AS UTB předsedkyně AS UTB 


